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Starosta občanům 
Říjen 2014 
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• Podzimní úklid  na zahrádce 

• Volby do zastupitelstva obce 

Vážení čtenáři Dolckého občas-
níku,  
od posledního vydání novin, čas 
utekl jako voda, dětem skončily 
prázdniny a opět zasedly do 
školních lavic. Mnozí z Vás jste 
si užili letní dovolenou a vrátili 
jste se do pracovního procesu 
všední reality. Všechno jednou 
končí. I pro mne nadešel čas 
napsat poslední článek úvodní-
ku do těchto novin ve funkci 
starosty obce, protože již do 
nastávajících komunálních vo-
leb nebudu kandidovat. 
V říjnu 10. a 11. půjdeme volit 
nové zastupitelstvo obce. Tyto 
volby mají vždy největší účast a 
přál bych si, aby se to naplnilo i 
tentokrát, protože se bezpro-
středně dotýkají každého obča-
na naší obce. Na veřejném zase-
dání byli představeni kandidá-
ti, kteří se v těchto volbách bu-
dou ucházet o vaši přízeň. Přeji 
vám, abyste měli při volbě kan-
didátů šťastnou ruku a vybrali 
jste dobré reprezentanty obce, 
pro další čtyřleté období, kdy 
budou spravovat obec.  Jsem 
potěšen, že kandidatury se uja-
la střední a mladší generace 
občanů, což je příslib do bu-
doucnosti k udržení samostat-
nosti obce. V některých obcích 
se nepodařilo vůbec postavit 
kandidátky pro nezájem obča-
nů zapojit se do veřejného živo-
ta a budou je spravovat úřední-
ci z ministerstva vnitra. Děkuji 
těm občanům, kteří se rozhodli 
kandidovat v nastávajících vol-
bách a jsou ochotni vzít na sebe 
zodpovědnost za chod obce při 
svém zvolení. V obci kandidují 
dvě sdružení, která jsou uvede-
na uvnitř tohoto vydání. Samo-
statně kandidovat do zastupi-
telstva nevyužil žádný občan 
z naší obce. Bývá zvykem na 
konci volebního období, bilan-
covat nad úspěchy a neúspěchy 
vykonané práce zastupitelstva 
obce za uplynulé čtyřleté obdo-
bí. Myslím si, že nemá cenu se 
tady o tom rozepisovat, protože 
každý občan naší obce má na 
odvedenou práci zastupitelstva 
svůj názor, někdo kladný jiný 
záporný. V nastávajících vol-

bách bude zvoleno nové zastu-
pitelstvo a scénář bude obdob-
ný, protože co je pro někoho 
přínosem pro druhého to bude 
zbytečnost, a tak se to bude 
opakovat stále dokola. Ten, 
kdo bude v zastupitelstvu se-
dět, musí s touto skutečností 
počítat, protože nejvíce budou 
kritizovat ti, kte ří pro obec 
nehnou ani prstem. Proto je 
potřeba, aby zastupitelstvo 
táhlo za jeden provaz a uvědo-
milo si, že prostě nejde vyhovět 
všem. 
Projedu za rok spoustu vesnic 
a rozhlížím se kolem, jak je 
která ves upravená a věřte, že 

ta naše patří k těm dobře vy-
padajícím, a to především zá-
sluhou občanů naší obce, kteří 
se řádně starají o své nemovi-
tosti a jejich okolí. Chtěl bych 
touto cestou poděkovat všem, 
kteří se aktivně a bez nároku 
na nějakou odměnu podílíte na 
údržbě veřejných ploch kolem 
vašich nemovitostí. Týká se 
sečení travních porostů a v 
zimně úklidu sněhu, aniž by to 
byla vaše povinnost. V horní 
části obce někteří občané udr-
žují krásně kvetoucí záhony 
při silnici, na které je radost se 
podívat. Poděkování patří i 
některým majitel ům chalup, 
kteří zde trvale nebydlí a přes-
to mají své nemovitosti a okolí 
vždy vzorně udržované. Na 
konci tohoto volebního období 
chci jménem všech současných 
zastupitelů poděkovat našim 
občanům, kteří se v uplynulém 
volebním období zapojovali do 
spolupráce obce, přicházeli 
s náměty a pomocí. 

Samozřejmě velký dík patří 
Sboru dobrovolných hasičů, 
který odvedl velký kus práce 
pro obec, při kulturních, spor-
tovních a obecních akcích. 
Z postu starosty děkuji zastupi-
telům za odvedenou práci a 
konstruktivní p řístup 
k problémům, na které jsme 
neměli vždy stejný názor, ale 
v klidu a bez emocí jsme se do-
pracovali ke shodě. Zejména 
chci poděkovat panu Ing. Majo-
rovi, který působí 
v zastupitelstvu 20 let a jako 
předseda kontrolního a posléze 
finančního výboru na tomto poli 
vykonal značný objem práce. 
Velké poděkování patří paní 
účetní Lence Szikszayové za 
odvedenou práci ve svém oboru 
účetnictví, za spolupráci s členy 
zastupitelstva obce a vstřícnosti 
vůči občanům. Díky dobrému 
hospodaření současného zastu-
pitelstva obce vstoupí nově zvo-
lené zastupitelstvo do nového 
volebního období bez dluhů a s 
aktivním kontem. Již 14. ročník 
soutěže o Pohár starosty obce 
v hasičském sportu se uskuteč-
nil 30. srpna a zúčastnilo se 10 
družstev mužů a 4 družstva žen. 
Náš SDH postavil do soutěže 
dvě družstva mužů. Družstvo 
složené z dříve cvičících hasičů 
se umístilo na 7. místě a součas-
né cvičící družstvo obsadilo 
krásné 2. místo za vítězným Zá-
lesím. Poděkování patří cvičící-
mu družstvu mladých hasičů, 
kteří pod vedením Z. Bultase, 
M. Mráze a T. Sajdla dali do-
hromady dobrou partu, která 
pilně trénuje a dosahuje v soutě-
žích, které pořádají obce 
v okolí, dobré výsledky a tím 
zviditelňují a dobře reprezentují 
naší obec. 
Poslední akcí tohoto zastupitel-
stva je oprava komunikace 
k Sajdlům, kde se nám podařilo 
vyřešit změnu půdního fondu 
z trvalého travního porostu na 
ostatní plochu  a díky této změ-
ně můžeme realizovat opravu, 
na kterou máme zpracovaný 
projekt. 
Do budoucna přeji krásně pro-
sluněné dny plné pohody.  

St.Ziegler, starosta obce 

     

Vítáme nového 
občánka 

Šimona Tyla  
čp. 126  

 

Přejeme hodně štěstí do života. 



Výpis z usnesení z 21. veřejného zasedání Zastupitelstva 
obce Dolce, 

které se konalo dne 17.6.2014 od 2000 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu 
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Kronika obce, dříve též pamětní kni-
ha obce, je letopisecké dílo, zachycu-
jící zprávy o důležitých a pamětihod-
ných událostech v obci pro informaci 
i poučení budoucím generacím. Kro-
niku obce je v České republi-
ce povinna vést každá obec. Kronika 
je vedena jako ručně psaná kniha s 
číslovanými listy nebo v elektronické 
podobě s následným tiskem číslova-
ných listů po uzavření každého ka-
lendářního roku. Obcí jsou tradičně 
chápané obce i města, kroniky vedou 
též městské části. Kronika má podo-
bu vázané knihy, napsané buď ruč-
ně, nebo na počítači. Zodpovídá za ni 
obec. Pamětní zápisy a knihy vedlo 
mnoho měst a městeček již před více 

Kronika obce 

Zastupitelstvo obce Dolce na svém 
zasedání dne 18.3.2014: 
• Určuje ing. Vladimíra Majora zapi-
sovatelem dnešního zasedání a ově-
řovatele zápisu pana Václava Duch-
ka a p. Miroslava Macháčka 

• Bere na vědomí zprávu starosty ob-
ce za uplynulé období 

• Bere na vědomí zprávu předsedy 
finančního výboru o hospodaření 
obce k 31.5.2014 

• Schvaluje poskytnutí finančního 
daru ve výši 2 000 Kč Cyklistickému 
oddílu Přeštice 

• TJ Přeštice, IČ 00478300 na úhradu 

nákladů spojených s organizací 11 
závodů seriálu „TALENT CUP 
2014 MIKROREGIONU PŘEŠ-
TICKO“ a dále schvaluje poskyt-
nutí finančního daru ve výši 2 000 
Kč TJ Sparta Radkovice, IČ 
18239269 na úhradu nákladů spo-
jených s vydáním pamětní brožury 
při příležitosti 75 let trvání kopané 
v Radkovicích 

• Schvaluje rozpočtové opatření č. 
2/2014 

• Schvaluje Obecně závaznou vy-
hlášku č. 1/2014, kterou se zrušuje 
Obecně závazná 

• vyhláška č. 1/2007 o zákazu spalová-
ní některých druhů tuhých paliv 

• Schvaluje Smlouvu o zajištění zpět-
ného odběru a využití odpadů z oba-
lů a Dodatek č.1 k této smlouvě se 
společností EKO-KOM, a.s., IČ 
25134701 se sídlem Na Pankráci 
1685/17, 140 21 Praha 4 a souhlasí s 
jejich uzavřením 

• Zvolilo přísedící Okresního soudu 
Plzeň – jih paní Marii Fo řtovou, 
nar. 21.3.1940, bytem Dolce čp. 76 
na další čtyřleté období 

• Bere na vědomí připomínky obča-
nů. 

staletími. Pokynem hraběte Karla 
Chotka z 31. srpna 1835 však bylo 
uloženo, aby v každém městě a v kaž-
dé obci s právem trhu v Čechách byla 
zavedena kronika psaná jazykem 
německým nebo latinským.  Po vzni-
ku Československé republiky uložil 
zákon 30. ledna 1920 samosprávným 
obcím založit a vést pamětní knihu 
obecní čili kroniku. V naší obci se 
začala psát kronika v roce 1921, za-
kladatelem byl starosta obce pan Jo-
sef Ziegler čp. 31 a prvním kroniká-
řem byl pan Václav Brada čp. 25. 
První kronika se datuje 1921 až 1933 
a do druhé se píše od roku 1934 po 
současnost. Pan Brada psal od roku 
1921 do roku 1939 a pak dlouhých 52 

V říjnu 2014 oslaví: 
Anděla  Boříková - 70 let 

 
V prosinci 2014 oslaví: 

Bohumila  Majerová - 81 let 
 

Naši 
jubilanti 

Kandidátní listiny 
pro volby do zastupitelstva obce DOLCE 

Název volební strany: "Hasiči  Dolce" 
Typ volební strany: sdružení nezávislých kandidátů  

Poř./Jméno, příjmení/Věk Povolání  Trvalý pobyt  Politická příslušnost 
1. Miroslav  Mráz 32 let automechanik Dolce čp. 29    bez polit.příslušnosti 
2. Radka  Hiková 42 let obchodní asistentka Dolce čp. 57    bez polit.příslušnosti 
3. Pavel  Jeslínek 35 let dělník ve výrobě Dolce čp. 40    bez polit.příslušnosti 
4. Zdeněk  Nový ml. 44 let strojírenský technik Dolce čp. 32    bez polit.příslušnosti 
5. Petra  Nová 40 let živnostník  Dolce čp. 32    bez polit.příslušnosti 
6. Tomáš  Sajdl 29 let řidič  Dolce čp. 115  bez polit.příslušnosti 

Název volební strany: "Za rozvoj obce" 
Typ volební strany: sdružení nezávislých kandidátů  

Poř./Jméno, příjmení/Věk Povolání  Trvalý pobyt  Politická příslušnost 
1. Ladislav  Szikszay ml. 25 let bankovní poradce Dolce čp. 13    bez polit.příslušnosti 
2. Ivo Chudáček  31 let instalatér  Dolce čp. 125  bez polit.příslušnosti 
3. Bc. Markéta Jeslínková 

39 let zdrav.soc.pracovnice  Dolce čp. 123 bez polit.příslušnosti 
4. Doc. Ing. Michal Šimon, Ph.D. 

39 let ZČU pedagog Dolce čp. 8      bez polit.příslušnosti 
5. David  Stieber 35 let stavbyvedoucí Dolce čp. 124  bez polit.příslušnosti 
6. Pavel  Čech 29 let technik  Dolce čp. 114  bez polit.příslušnosti 

Oznámení OÚ 
Volby do zastupitelstev obcí  

se uskuteční  ve dnech 
10. – 11. října 2014 

(pátek od 1400 – 2200 hod., 
sobota od 800 – 1400 hod.) 

Okrsek č. 1 = zasedací místnost OÚ v 1. patře 

let se do kroniky nenapsala ani čárka, 
po celý ten čas byly kroniky nepří-
stupné a uložené v archivu Blovice. 
V listopadu 1990 proběhly volby, do 
zastupitelských sborů a obec se po 27 
letech opět osamostatnila, kdy byla 
od roku 1964 součástí střediskové 
obce Horšice. Bylo zvoleno nové obec-
ní zastupitelstvo a jeho člen, pan Jo-
sef Macháček čp. 95 byl pověřen, aby 
kroniku všemi možnými dostupnými 
prostředky dopsal. Zachovalo se jen 
pár zápisů, které psal pan Matěj Be-
nedikt čp. 40 do roku 1973 a zbytek 
pan Macháček čerpal ze zápisů hasič-
ských a tehdejšího MNV. Kroniku 
obce psal do roku 2009. Rok 2010 
zapsala ze zápisů p. Macháčka sou-
časná kronikářka paní Petra Nová 
čp. 32.          St.Ziegler 
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Jak šla historie 

naší obcí 
První písemná zmínka o obci pochází z 
roku 1379. Dolce bývaly původně sou-
části panství hradu Skála, část však 
byla roku 1379 majetkem Jana Man-
holta. 
I po husitských válkách byla ves rozdě-
lena na dva díly, na druhém byl roku 
1481 sezením Otík ze Španova. Od této 
doby zde byly pusté dvory, roku 1545 
patřil dvůr pustý k Hradišti a ves pustá 
k Horšicím, kterou Jan Horšický vložil 
roku 1546 do zemských desek.  
Roku 1554 patřil větší díl Václavu Švi-
hovskému z Rýzmberka, který jej po-
stoupil Heraltovi Kavkovi Řičanskému 
na Měčíně, ten prodal roku 1568 od 
švihovského panství část s pustými Dol-
ci Šebestiánu z Říčan na Přestavlcích. 
Šebestián prodal roku 1572 tento statek 
Janovi nejstaršímu Chlumčanskému z 
Přestavlk a na Újezdě. Jeho vnučky 
prodaly roku 1613 skalský statek prav-
děpodobně i s nejmenovanými Dolci 
Bedřichovi Švihovskému z Rýzmberka, 
který je držel s manželkou Johankou 

od roku 1606 spolu se statkem skal-
ským a újezdským od Nebílovských z 
Drahobuze k Příchovicím. I po třice-
tileté válce byla ves pustá, v berní 
rule a tereziánském katastru není 
proto uvedena. Pusté Dolce byly sjed-
noceny Henigary a po připojení hor-
šického statku k Příchovicím byl na 
pustině vybudován poplužní dvůr. 
Jako součást příchovického statku 
přešla pustina roku 1784 k dolnolu-
kavickému panství, jehož péči byla 
ves na konci 18. stol. obnovena. 
Majitelem dolnolukavického panství 
byl starý šlechtický rod Schönbornů. 
Ten začal budovat svoji majetkovou 
državu v Čechách od sklonku 18. 
století, kdy Hugo Damián Ervín 
Schönborn koupil statek Příchovice a 
k němu přibylo dědictvím získané 
panství Dolní Lukavice. Majetek ješ-
tě viditelně rozšířil syn Bedřich Ka-
rel a na sklonku 19. století činila cel-
ková výměra schönbornského majet-
ku v Čechách celkem 9170 ha. Tento 
stav ale neměl dlouhého trvání, ne-
boť Bedřich Karel později část ma-
jetku odprodal, v jiném případě k 
tomu přispěla i pozemková reforma. 

Hrabě ze Schönbornu opustil zámek 
po I. sv. válce a odešel do Rakouska. 
Na své panství nadále dojížděl, ale 
pouze příležitostně za účelem prodeje 
majetku.  
Pro obec Dolce je významným datem 
18. leden 1924, kdy byla v Praze uza-
vřena dohoda mezi Karlem Janem 
Schönbornem a zástupcem obce p. 
Antonínem Šmuclerem o vykoupení 
veškerých polí a budov panského 
dvora. V roce 1933 pak byly od hra-
běte odkoupeny i všechny polní cesty 
včetně osázených stromů a přešly tím 
rovněž do majetku obce Dolce. 
Roku 1789 bylo v obci Dolce 9 domů. 
V roce 1900 zde bylo 59 čp. a 400 
obyvatel, poplužní dvůr(neboli vrch-
nostenský)  dolnolukavického vel-
kostatku, obora s vysokou a mysliv-
na. V roce 1921 zde bylo 62 čp. a 430 
obyvatel a dnes 127 čp. a 275 obyva-
tel.  Vesnice je dnes tvořena nevýraz-
ně utvářenou, z velké části novodo-
bou zástavbou. Pohledově se neuplat-
ňuje ani novogotická kaple, skrytá 
mezi domy při hlavní silnici.  
 

St.Ziegler 

Něco z historie obce  
(kronika rok 1957 - 1958) 

Rok 1957 

Zima byla mírná až na únor, kdy na-
padlo spoustu sněhu a vánice, které 
vytvořily velké starosti s udržováním 
sjízdnosti silnic.  
V tomto roce proběhly nové volby do 
národních výborů. V naší obci byl zvo-
len za předsedu Ziegler Václav čp. 63 a 
tajemníkem Benedikt Matěj čp. 40. 
Začalo se hledat stavební místo pro 
stavbu budovy hasičské zbrojnice a 
národního výboru. Byly návrhy od ob-
čanů v Březinkách u rybníka, v lomu za 
Plasem a u Bultasovy stodoly naproti 
lesnímu úřadu. Dále bylo jednáno 
s majitelem pozemku proti hostinci. 
Dalo hodně psaní a běhání než nám 
stavební místo povolili. V listopadu se 
začalo na výkopů základů a navážení 
materiálu. Z okresního národního vý-
boru byl do naší vesnice přidělen nový 
instruktor Pánek z Radkovic. 
Na vyhledání stavebních míst byl do 
naší obce pozván inženýr z okresu, kte-
rý uznal stavební místa k Jindřínu na 
„drahách“, Benešovo čp. 7 pole a Bra-
dovo čp. 25 pole pod Průchou. Majitelé 
těchto pozemků byli svoláni na národní 
výbor k dohodě o prodeji těchto pozem-
ků, ale ti neměli žádný zájem na prode-

ji. 
V létě tohoto roku se stěhoval úřad 
národního výboru z čp. 66 do hájen-
ky čp. 33, kde bydlel hajný Karel 
Křen. 
29. srpna 1957 přišlí na veřejnou 
schůzi s. Zoubek, předseda okresu, 
za KSČ Böhm, Kuncl a Pánek, kde 
všem zemědělcům byly rozdány při-
hlášky do JZD s nařízením – druhý 
den do večera odevzdat podepsané. 
Po velkých úvahách a přesvědčování 
o výhodách vstoupili do JZD všichni 
až na Karla Kasla čp. 48. 
Podzimní práce už začaly na scele-
ných honech. Bylo zvoleno nové 
představenstvo JZD, do jeho čela byl 
zvolen František Kohout čp. 19. 
30 prosince byl proveden svod dobyt-
ka do stájí v čp. 7, čp. 3, čp. 28, čp. 
39, čp. 35, koně do čp. 22. Na Agnese 
byl přistaven kravín u stodoly, kam 
se svedly dojnice. Rovněž porodna 
prasnic byla na Agnese hotova.  
Tak začal nový život v obci, i když 
s určitými potížemi, ale včas se vše 
urovnalo. 
Na podzim roku 1957 se slavily v naší 
obci 3 veselky. Vojtěch Tolar se ože-
nil do Drahkova, pokrývač František 

Stuchl si bral Marii Benešovou a Ma-
rie Vránková se provdala za Josefa 
Macháčka, který přišel z Plzně, ale 
narodil se v obci Novotníky u Nepo-
muka.  

Rok 1958 

Zima byla v celku mírná, sněhu na-
padlo málo, takže jarní práce se moh-
ly začít včas. 
V tomto roce došlo ke změně předse-
dy JZD. Novým předsedou byl zvolen 
Beneš Josef čp. 36. Práce na dostave-
ní kravína na Agnese byly zpožděny, 
proto JZD žádalo národní výbor o 
pomoc. Každou neděli šla z řad obča-
nů brigáda na tuto stavbu. 
Rovněž se pokračovalo na stavbě bu-
dovy národního výboru při zhotovo-
vání žulového soklu. Předseda i ta-
jemník chodili po obci a nabádali 
občany na nedělní brigády z řad zed-
níků a nádeníků. V tomto roce se 
udělalo dost práce na této stavbě, až 
nakonec vázl materiál. Budova měla 
být podle plánu hotova do přízemí. 
Nové číslo popisné 91 bylo přiděleno 
na nový domek Janu Valešovi. 

 
 

St.Ziegler 



Stránka 4 D OL CKÝ  OB Č AS NÍK 

Připomínáme si 100 let od vypuknutí 1. světové 

Roznětkou konfliktu byl úsp ěšný atentát 
(28. června 1914) na rakouského násled-
níka trůnu Františka Ferdinanda d'Es-
te. Poté 28. července1914 vyhlásilo Ra-
kousko-Uhersko válku Srbsku a v ná-
vaznosti nato do 
válek vstoupily i 
d a l š í  z e -
mě.Zpočátku proti 
sobě stály státy 
Trojdohody (Velká 
Británie, t řetí 
francouzská re-
publika, Ruské 
impérium, Italské 
království) proti 
Centrálním moc-
n o s t e m 
(Německé císař-
ství, Rakousko-
U h e r s k o , 
Osmanská říše, 
Bulharské car-
ství). První svě-
tová válka byla 
jedním z nejroz-
sáhlejších váleč-
ných konflikt ů v 
lidské historii. Trvala od roku 1914 do 
roku 1918 a znamenala obrovské utrpe-
ní, jak vojáků, tak civilistů. Objevily se 
nové technické vynálezy a zbraně: tan-
ky, minomety, letadla, ponorky, vzdu-
cholodě, otravné plyny (chlór, yperit). 
Zákopová válka byla nesmyslná stejně 

jako vraždění srbských zajatců i 
civilistů. Po návratu z války si 
vojáci přinášeli psychická trau-
mata. Postupně bylo do války 
vtaženo 32 zemí a týkalo se 
1,5  miliardy lidí (75 % lidstva). 
Na ploše čtyř miliónů km2 bojo-
valo 74 miliónů vojáků. To se 
projevilo v bilanci po skončení 

války:       8 538 315       mrtvých, 
21 219 452 raněných, 7 750 919 za-
jatých a nezvěstných. Celkové ztráty 
byly 37 494 186, to je 40 % vojáků 
bojujících ve válce.  

Historie první svě-
tové války bývá v 
dnešní době neo-
právněně přehlíže-
na.Přitom to byla 
právě válka našich 
dědečků a pradě-
dečků, v níž se zro-
dilo moderní váleč-

nictví. Do tohoto velkého 
světového konfliktu bylo 
zapojeno velké množství 
našich předků, kteří bojo-
vali na obou válčících 

stranách. Tato válka zničila život 
milionům lidí, miliony lidí změnila, 
vzala jim vůli, svobodu, rodinu, 
udělala z nich věci, které se daly dle 
potřeby přesouvat.  Není snad 
v republice město nebo vesnice, kde 
by ve válce někdo nepadl anebo se 

nevrátil se zraněním.  
Z naší vesnice sloužilo ve válce 66 
vojínů a 14 se jich už nikdy nevráti-
lo, protože ve světové válce položili 
své životy. Na jejich počest byl v naší 
obci dne 3. 6. 1921 odhalen pomník 

padlých, který je obcí stále pečlivě 
udržován a na jehož desce jsou uve-
dena jména těch, kteří už se 
z válečných útrap nevrátili. 

Jedná se o tyto občany: 
Hodan Josef - kovář čp. 9, zanechal 
vdovu a sedm nedospělých dětí. 
Fořt Josef - čp. 26, zanechal vdovu a 
dvě nedospělé děti. 
Tolar Jan a František - synové pan-
ského šafáře V. Tolara. 
Novák Pavel - čp. 7 a Fořt Jan čp. 
20, oba svobodní. 
Beneš František - čp.36, ženatý ve 
Vlčí. 
Beneš Petr - čp. 36 zanechal vdovu a 
dvě děti. 
Stuchl František - čp. 17 a Bultas 
Matěj - čp. 5, oba svobodní. 
Šiling Václav - čp.50, zanechal vdovu 
a sedm nedospělých dětí. 
Sladký Jan - čp. 35, ženatý. 
Matas Josef - syn šafáře nájemního 
velkostatku Alf. Thiebena, zanechal 
vdovu a jedno nezaopatřené dítě. 
Veselý Václav - čp. 30, svobodný, 
Ruský legionář. 

St.Ziegler 

Pokud chceme mluvit o systému jízdy, 
musíme se vrátit o pár stovek let, zpět 
do středověku. V roce 1998 objeví ar-
cheologové starou římskou cestu k lomu, 
která je na levé straně více vyjetá, než 
na straně pravé. Naložené vozy jezdily 
z lomu vlevo a vytlačily tím pádem cestu 
hlouběji než na druhé straně, kdy se 
vracely vozy prázdné. Neoficiální silnič-
ní pravidlo zavede v Evropě papež Boni-
fác VIII.(1235-1303) ,,Kdo bude cestovat 
do Říma, nechť se drží vlevo“, nařizuje 
poutníkům. Čáru přes rozpočet všem 
evropským účastníkům ,,silničního pro-

vozu“ udělá v 18. století tehdejší bri-
gádní generál Napoleon Bonaparte. 
Svým zavedením jízdy vpravo chce 
hlavně naštvat papeže. Doba pokro-
čila a na cestách se potkávají těžké 
vozy se  zbožím. Vozy nemají ještě 
kozlíky, proto sedí kočí na posledním 
koni vlevo, aby pravou rukou mohli 
pohodlněji spřežení ovládat. Všichni 
se tedy shodují, že se chtějí míjet po 
levé straně, aby zabránili případné 
srážce. A tak Napoleon, jak je jeho 
zvykem zavelí, ,,budeme všichni jez-
dit vpravo“. Kam vkro čí jeho vojska, 
musí se jezdit vpravo, v  Lucembur-
sku, Holandsku, Belgii, Německu, 

Jízda vpravo Polsku, Španělsku a také Rusku. Dá-
nové uzákonili jízdu vpravo v roce 
1793 a Francie o rok později. Jízda 
v nepokořené Británii, Rakousku – 
Uhersku a Skandinávii zůstala vlevo. 
Problém nastává po rozpadu Rakous-
ka Uherska. V Československu se 
mělo začít jezdit vpravo od 1.5. 1939. 
Adolf Hitler, ale tento verdikt uspíší a 
s příchodem německých vojsk do 
Prahy 15.3. 1939 nařídí jízdu vpravo 
téměř okamžitě. Ve Švédsku se začalo 
jezdit vpravo od neděle 3.9.1967. Jíz-
da vlevo zůstává v Evropě jen ve Vel-
ké Británii a přilehlých ostrovech, 
v Irsku, na Kypru a na Malt ě. 

Míra M. 
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Jan Žižka 

Dne 11. října si připomeneme 590 let 
od smrti Jana Žižky z Trocnova, kte-
rý zemřel při oblehání Přibyslavi 
roku 1424. Na místě smrti Jana Žižky 
z Trocnova byla v roce 1874 zbudo-
vána za velkého nadšení českých vlas-
teneckých spolků a za citelné nepříz-
ně rakouských úřadů 10m vysoká 
mohyla dle návrhu Antonína Wiehla. 
Odhalení mohyly v září roku 1874 
bylo velikou národní manifestací a 
neobešlo se bez perzekuce organizá-
torů slavnosti. 
Památník Jana Žižky z Trocnova je 
též v jeho rodišti, který navrhl Josef 
Malejovský a vznikal v letech 1958 - 
1969. V rozlehlém areálu (11,4 
ha),který se rozkládá poblíž osady 
Trocnov na Českobudějovicku, jehož 
součástí jsou lesy, louky, samotný 
památník se sochou Jana Žižky, Mik-
šův dvorec, Žižkův dvorec - základy 
statku, ze kterého údajně husitský 
hejtman pocházel, dále muzeum a 
Žižkův pomník - pamětní kámen v 
místě původního Žižkova dubu, kde 
se vojevůdce podle pověsti narodil. 

Areál je od roku 1978 chráněn 
jako národní kulturní památka 
České republiky a nyní funguje 
jako pobočka Jihočeského mu-
zea v Českých Budějovicích. 
 Jan Žižka se narodil v Trocno-
vě pravděpodobně kolem r. 
1360 na svobodném statku, byl 
tedy ze stavu zemanů. Asi již 
jako malý chlapec utržil sečnou 
ránu, která ho připravila o oko, 
na druhé oslepl během obléhání 
hradu Rábí, kdy ho do oka tre-
fila t říska. V jeho erbu byl rak. 
Žil životem svobodných pánů. 
Sám začal hospodařit okolo 
roku 1378. Asi ve dvaceti letech 
se oženil s Kateřinou z Čeřejova 
se kterou měl dceru. Jeho maje-
tek ztrácel postupně na hodno-
tě, protože nebyl dobrý hospo-
dář, tak se Žižka zadlužil. Pro-
dával tedy 
polnosti a 

během několika 
let přišel o všech-
no včetně Trocno-
va. O dalším živo-
tě až do r. 1406 se 
neví téměř nic. Z 
rožmberských a 
jihlavských Po-
pravčích knih 
vyplývá, že Jan 
Žižka přibližně v 
letech 1406 až 
1409 působil mezi 
silničními loupež-
níky.  Žižka vedl 
drobnou záškod-
nickou válku pro-
ti Rožmberkům a 
právě v této době 
se naučil způso-
bům boje, které 
později úspěšně 
používal v husit-
ských bitvách. 
V roce 1409 udělil král Václav IV. 
Žižkovi amnestii, zřejmě za nějaké 
dřívější zásluhy. Žižka tak mohl 

vstoupit do královských služeb. Ještě 
předtím však přijal nabídku Jana 
Sokola z Lamberka a pod jeho vede-
ním se zúčastnil bitvy u Grunwaldu.  
V letech 1411-1412 se Žižka usadil v 
Praze, kde nastoupil službu u králov-
ského dvora, u něhož vykonával 
funkci „vrátníka“. V královské rezi-
denci byl dokonce i osobním komor-
níkem královny Žofie. V této době 
chodil na Husova kázání do Betlém-
ské kaple. Poprvé se na straně husit-
ské revoluce Žižka objevil v roce 
1419 při novoměstské defenestraci.  V 
r. 1421 se rozhodl přestavět obsaze-
nou tvrz na Litoměřicku na hrad Ka-
lich. Jako vrchní hejtman nejprve 
táborů a pak východočeského svazu 
nebyl nikdy poražen. 
Málokterá z našich historických 
osobností vyvolává u většiny lidí tak 
protichůdné reakce jako husitský 

hejtman Jan 
Žižka z Trocno-
va. Bývají totiž 
buď bezvý-
hradně obdiv-
né, anebo nao-
pak bezvýhrad-
ně odsuzující. 
Podle jedněch 
to byl schopný 
vojevůdce a 
horlivý vlaste-
nec, podle dru-
hých to byl sice 
schopný voje-
vůdce, ale záro-
veň nelítostný 
vrah a lupič.  
 

St.Ziegler 

Mnohokrát jsme v našem občasníku 
upozorňovali občany na venčení jejich 
psích miláčků bez vodítka ( tzv. na 
volno). Chceme jen připomenout, že 
vběhne-li volně pobíhající pes do vo-
zovky a způsobí dopravní nehodu, při 
které dojde ke zranění, může být ma-

NAŠI MILÁČKOVÉ 
jitel psa podle § 224 odst.1 tr. Záko-
na, obviněn z trestního činu ublížení 
na zdraví. Proto tento fakt neberte 
na lehkou váhu a myslete na sebe i 
ostatní.  
 

OÚ 

Park u 
přibyslav-

ského 
zámku 
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vá 
z Krajského úřadu Plzeňského kra-
je. V elektronické podobě je příruč-
ka k dispozici například na webo-
vých stránkách organizace: 
clovekvtisni.cz/plzen. 

Oddlužení jako past 
Lidí, kteří už nejsou schopni splácet 
své  dluhy,  stále  přibývá.  Pro  ně 
představuje tzv. oddlužení jakousi 
poslední spásu. Ani tato oblast se 
však neobejde bez aktivit „šmejdů“, 
kteří se na neštěstí druhých chtějí 
obohatit. O tom už ví své i paní Zde-
na, která si společně  s manželem 
vzala půjčku na rekonstrukci měst-
ského bytu. Ta se však neplánovaně 
prodražila a manželé si vzali další 
úvěr. Krátce po rekonstrukci bytu 
přišel manžel paní Zdeny o zaměst-
nání. Neštěstí nechodí samo a tak 
jim v té době někdo ukradl auto, 
které bylo na leasing. Manželé navíc 
spláceli půjčku, kterou si vzali pro 
syna. Manžel paní Zdeny nemohl 
najít nové zaměstnání a upomínky 
za  neplacení  půjček chodily  stále 
častěji.  Paní Zdenu proto zaujala 
nabídka jedné oddlužovací agentu-
ry,  která  nabízela  vyřešení  všech 
dluhů.  Oddlužovací  agentura  jim 
nabídla, že si mohou podat návrh na 
oddlužení  a  všechny problémy se 
okamžitě vyřeší – jen to bude stát 
dvacet tisíc. Tyto peníze paní Zdena 
samozřejmě neměla a na doporuče-
ní oddlužovací společnosti si je šla 
půjčit. 
„Oddlužení,  insolvence,  nebo  též 
osobní  bankrot  je  proces,  který 
umožňuje  neúměrně  zadluženým 
lidem se dluhů zbavit. Proces se řídí 
zákonem, rozhoduje o něm soud a 
má jasná pravidla. Paní Zdena po-
rušila hned v počátku procesu jedno 
z jeho základních pravidel – i když 
věděla, že nový dluh nebude schop-
na splácet, vzala si na pokrytí služeb 
oddlužovací společnosti další půjč-
ku,“ upozorňuje Michala Baslová, 
dluhová poradkyně  regionální po-
bočky společnosti Člověk v tísni. Ta 
doplňuje další důležité pravidlo od-
dlužení – dlužník musí mít zajištěn 
stálý příjem a musí být schopen bě-
hem pěti let uhradit alespoň třetinu 
dluhů. „Zjistili jsme, že řada oddlu-
žovacích společností tuto podmínku 

přehlíží  a  nabízí  oddlužení  i  lidem, 
kteří ji nemohou splnit,“ uvádí dluho-
vá poradkyně. A důvod? „Námi testo-
vané  společnosti  si  účtovaly  nemalé 
částky bez ohledu na výsledek insol-
venčního řízení. Takovým společnos-
tem tedy nezáleží na tom, zda dlužní-
kovi skutečně pomohou k oddlužení. 
Prostě jen vyúčtují peníze za vypraco-
vání formulářové žádosti,“ varuje Mi-
chala Baslová. 
Regionální pobočka společnosti Člověk 
v tísni nyní vydala příručku Obezřet-
nost se vyplácí. Příručka se snaží upo-
zornit na riziková jednání a situace, do 
kterých se může dostat kdokoli z nás. 
„Vedle příběhů lidí, kteří se obrátili na 
naše služby, v publikaci uvádíme i ná-
vody, jak se rizikovým situacím vy-
hnout a jak na ně případně reagovat,“ 
upřesňuje  Michala  Baslová.  Kromě 
popisu rizik spojených s oddlužením se 
tak obyvatelé Plzeňského kraje mohou 
v příručce dočíst například o problé-
mech spojených se zprostředkováním 
úvěru, exekucí, oddlužením nebo s ná-
kupem na předváděcích akcích.  
Vydání  příručky  bylo  hrazeno 
z  prostředků  Ministerstva  vnitra  a 
Plzeňského kraje. „Příručka bude dis-
tribuována zdarma a bude od poloviny 
října k dispozici na krajském úřadě, 
ale i na obecních a městských úřadech 
po celém kraji,“ doplňuje Pavlína Ku-
čerová z Krajského úřadu Plzeňského 
kraje. V elektronické podobě je příruč-
ka k dispozici například na webových 
stránkách organizace: 
clovekvtisni.cz/plzen. 

Zadlužení jako trestný čin? 
Rozbitá pračka, neočekávaná složen-
ka, nemoc – i v těchto situacích řadě 
lidí nezbývá jiná možnost než se za-
dlužit. Pokud se nedaří vzniklé dluhy 
splácet, situace spěje k dalším a dalším 
půjčkám. Může se tato zoufalá snaha 
řešit finanční situaci stát trestným či-
nem? 
Pan Aleš je v předdůchodovém věku a 
řadu let pracuje jako dělník. Dům, ve 
kterém bydlel s manželkou, už potře-
boval opravu. Na tu manželé neměli a 
tak si vzali několik menších úvěrů u 
bankovních i nebankovních institucí. 
Manželka však nečekaně požádala o 
rozvod, po kterém pan Aleš navíc při-
šel o práci. Závazky nestíhal hradit a v 
jednotlivých půjčkách se přestal orien-
tovat.  Ztratil  p řehled  o  termínech 
splatnosti i výši splátek. Poslední z půj-

(Pokračování na stránce 7) 

Zprostředkování půjček - pomoc nebo 
pohroma 

Cesta k neúměrnému zadlužení může 
být mnohem kratší, než bychom si do-
kázali představit. Na lidi s finančními 
potížemi má totiž políčeno velké množ-
ství „šmejdů“, kteří na cizích problé-
mech vydělávají a zadlužené lidi strhá-
vají do ještě větších problémů. Své by o 
tom mohl říct pan Stanislav. Ten před 
časem ztratil  zaměstnání a skončil  v 
evidenci úřadu práce bez nároku na 
podporu v  nezaměstnanosti.  Ocitl  se 
tak zcela bez příjmu, závislý na pomoci 
od rodiny. Rozhodl se oslovit zprostřed-
kovatelskou společnost, která mu slíbi-
la,  že  mu  sežene  půjčku.  Za  svoji 
"pomoc" si naúčtovala osm tisíc korun. 
Pan Stanislav navíc na doporučení spo-
lečnosti uzavřel životní pojištění, kvůli 
zvýšení důvěryhodnosti u potencionál-
ních věřitelů. Po několika měsících však 
žádnou nabídku na půjčku nedostal. 
Pan Stanislav neměl peníze na základní 
potřeby, a proto pojištění vypověděl. 
Na to zareagovala zprostředkovatelská 
společnost a za porušení smlouvy poža-
dovala zaplacení pokuty ve výši deset 
tisíc korun. Pan Stanislav žádnou půjč-
ku nezískal, naopak přišel o osmnáct 
tisíc a ještě se vystavil riziku exekuce.  
„Příběh pana Stanislava není zdaleka 
ojedinělý, podobnou zkušenost má bo-
hužel  řada lidí,“  konstatuje  Michala 
Baslová, dluhová poradkyně regionální 
pobočky společnosti Člověk v tísni. Or-
ganizace nyní vydala příručku Obezřet-
nost se vyplácí. Příručka se snaží upo-
zornit na riziková jednání a situace, do 
kterých se může dostat kdokoli z nás. 
„Vedle příběhů lidí, kteří se obrátili na 
naše služby, v publikaci uvádíme i ná-
vody,  jak se rizikovým situacím vy-
hnout a jak na ně případně reagovat,“ 
upřesňuje  Michala  Baslová.  Kromě 
popisu rizik spojených se zprostředko-
váním půjček se tak obyvatelé Plzeň-
ského kraje mohou v příručce dočíst 
například  o  problémech  spojených 
s exekucí, oddlužením nebo s nákupem 
na předváděcích akcích.  
Vydání  příručky  bylo  hrazeno 
z prostředků Ministerstva vnitra a Pl-
zeňského kraje. „Příručka bude distri-
buována zdarma a bude od poloviny 
října k dispozici na krajském úřadě, ale 
i na obecních a městských úřadech po 
celém kraji,“ doplňuje Pavlína Kučero-
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Jak volit v komunálních volbách 

Už se stalo tradicí, že poslední víken-
dové dny, kdy nový školní rok klepe 
na dveře, patří v naší obci hasičům. 
V letošním roce už proběhl čtrnáctý 
ročník ,,O Pohár starosty obce“ 
v požárním sportu. Po několika slab-
ších ročnících s malým počtem soutě-
žících, které přilákaly snad jen hod-
notné ceny, jsme si pohrávali 
s myšlenkou o přerušení konání soutě-
že na dobu než se v našich řa-
dách ,,zrodí“ nové mladé družstvo. 
Naštěstí se tomu nestalo a s nástupem 
nových mladých chlapců 
k dobrovolným hasičům a jejich elá-
nem do soutěžení jsme tuto myšlenku 
rádi zavrhli a nápad uspořádat první 

ročník soutěže v roce 2001 tehdejšího 
zastupitelstva v čele s p. Josefem Ma-
cháčkem žije dál. 
30.8. se sešlo na hřišti Za Párníkem 
deset družstev mužů, ze Zálesí, Ště-
novického Borku, Nebílov, Chlum-
čan, Černotína, dvě družstva Přeštic 
a dvě družstva domácích. Přijely i 
ženy z Dnešic, Chlumčan, Novotník a 
ze Štěnovického Borku. Po dohodě 
velitelů družstev se soutěžilo dvouko-
lově a počítal se lepší naměřený čas 
na elektronických terčích, zapůjče-
ných a obsluhovaných  SDH 
z Malince. Nejlepší čas v kategorii 
muži dosáhli hasiči ze Zálesí 17,78, 
druhé místo obsadili Dolce B (mladí) 
časem18,23, na třetím místě se umís-
tili muži ze Štěnovického Borku ča-
sem 18,53. Další pořadí: Nebílovy, 
Dnešice, Chlumčany, Dolce A, Čer-

Pohár starosty 

obce 

notín, Přeštice B a Přeštice C. Toto 
družstvo Přeštic C  bylo zajímavé 
tím, že bylo složené z rodiny Cibulků 
od 14 do 64 let. Za svůj výkon a 
nadšení sklidili velký obdiv a potlesk. 
V kategorii ženy bylo pořadí následu-
jící: Štěnovický Borek časem 20,59, 
Dnešice 25,18, Chlumčany 30,74 a 
Novotníky 36,54. Obě vítězná druž-
stva si odvezla pěkně vyuzená selátka 
a  i  ostatní  si odvezli hodnotné ceny. 
Všem aktérům hasičského odpoledne 
se líbilo,čemu napomohlo i krásné 
počasí. Chci poděkovat hasičům, kte-
ří  soutěž zabezpečovali a obsluze 
stánku. V neposlední řadě patří dík 
sponzorům, kteří přispěli hodnotný-
mi cenami. Co říci na závěr, snad jen 
to, že se těšíme na příští 15. ročník 
v roce 2015 a našim chlapcům to ko-
nečně vyjde.           Za výbor SDH Míra M. 

 

ček byla jen zoufalým pokusem jak se 
dluhů zbavit. Situace se nadále zhor-
šovala. Prodej domu nebyl v té době 
možný a tak se pan Aleš nakonec roz-
hodl  vyřešit  svoji  situaci  podáním 
návrhu na povolení oddlužení. V tu 
chvíli se ozvala úvěrová společnost, u 
které si vzal poslední půjčku. Ta na 
něho  podala  trestní  oznámení  pro 
podezření ze spáchání trestného činu 
podvodu. Pan Aleš byl odsouzen pod-
míněně na 12 měsíců a je povinen 
půjčku zaplatit.  Navíc  je  ohroženo 
samotné oddlužení. 
Alešův příběh najdou obyvatelé Pl-

(Pokračování ze stránky 6) zeňského kraje v příručce Obezřet-
nost se vyplácí, kterou vydala regio-
nální  pobočka  společnosti  Člověk 
v tísni. Příručka se snaží upozornit na 
riziková jednání a situace, do kterých 
se může dostat kdokoli z nás. „Vedle 
příběhů lidí, kteří se obrátili na naše 
služby, v publikaci uvádíme i návody, 
jak se rizikovým situacím vyhnout a 
jak na ně případně reagovat,“ upřes-
ňuje Michala Baslová, dluhová porad-
kyně společnosti Člověk v tísni. Kro-
mě  popisu  rizik  spojených 
s přeplácením půjček půjčkami se tak 
obyvatelé kraje mohou v příručce do-
číst  například  o  problémech spoje-

ných  se  zprostředkováním  úvě-
ru, exekucí, oddlužením nebo s ná-
kupem na předváděcích akcích.  
Vydání  příručky  bylo  hrazeno 
z prostředků Ministerstva vnitra a 
Plzeňského kraje.  „Příručka bude 
distribuována  zdarma a  bude od 
poloviny října k dispozici na kraj-
ském úřadě,  ale  i  na obecních a 
městských úřadech po celém kraji,“ 
doplňuje  Pavlína  Kučerová 
z Krajského úřadu Plzeňského kra-
je. V elektronické podobě je příruč-
ka k dispozici například na webo-
vých stránkách organizace: 
clovekvtisni.cz/plzen. 

stran v rámečcích před jejich jmény, 
obdrží tito kandidáti jeden hlas (tzv. 
preferenční hlas) a každá strana tolik 
hlasů, kolik jejích kandidát ů bylo 
označeno.  
Příklady hlasování: 
� Označit k řížkem ve čtverečku 

v záhlaví sloupce před názvem vo-
lební strany pouze jednu volební 
stranu. Tím je dán hlas kandidá-
tům této volební strany v pořadí dle 
hlasovacího lístku v počtu, kolik 
činí počet členů zastupitelstva obce, 
který má být v obci volen tzn. 
v naší obci 5. Pokud by byla ozna-
čena tímto způsobem více než jedna 
volební strana, byl by takový hlas 
neplatný. 

� Označit v rámečcích před jmény 
kandidátů křížkem toho kandidáta, 
pro kterého hlasuje, a to z kterékoli 
volební strany, nejvýše však tolik 
kandidátů, kolik členů zastupitel-
stva obce má být zvoleno tzn. v naší 

Blíží se komunální volby a všem ob-
čanům není princip komunálních 
voleb zcela jasný. Proto bych se po-
kusil v následujících řádcích nahléd-
nout do volebního systému. Každá 
obec, město či městská část v České 
republice má dle počtu svých obyva-
tel příslušný počet zastupitelů. V naší 
obci se bude volit 5-tičlenné zastupi-
telstvo ze dvou stran po 6 kandidá-
tech. Hlasovací lístek bude jeden a 
obě strany na něm budou uvedeny. 
Volební systém komunálních voleb 
do zastupitelstev obcí je založen na 
většinové volbě stran a hnutí. Počet 
mandátů (členů) jedné strany v zastu-
pitelstvu  vychází z celkového počtu 
hlasů, které tato volební strana obdr-
ží od voličů.  Označí-li voli č kříž-
kem celou volební stranu v rámečku 
u jejího názvu, obdrží prvních 5 kan-
didátů této strany po jednom hlasu a 
strana získá 5 hlasů. Zaškrtne-
li voli č jednotlivé kandidáty z obou 

obci 5. Pokud by bylo označeno 
tímto způsobem více kandidátů, 
než je stanovený počet, byl by 
takový hlas neplatný. 

� Krom ě toho lze oba způsoby, po-
psané v předchozích bodech, 
kombinovat, a to tak, že lze ozna-
čit křížkem jednu volební stranu 
a dále v rámečku před jménem 
kandidáta další kandidáty, 
pro které hlasuje,  a to 
v libovolných samostatných 
sloupcích, ve kterých jsou uvede-
ny ostatní volební strany. 
V tomto případě je dán hlas jed-
notlivě označeným kandidátům. 
Z označené volební strany je dán 
hlas podle pořadí na hlasovacím 
lístku pouze tolika kandidátům, 
kolik zbývá do počtu volených 
členů zastupitelstva obce. Pokud 
by byla tímto způsobem označena 
více než jedna volební strana ne-
bo více kandidátů, než je stanove-
ný počet, byl by takový hlas ne-
platný.                                        St.Ziegler  
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Citáty 
 ,,Je zhola zbytečné se ptát, má-
li život smysl či ne. Má takový 
smysl, jaký mu dáte.“  

Seneca 
 ,,Až ti bude v životě nejhůř, 
otoč se ke slunci a všechny stíny 
padnou za tebe.“ 

John Lennon 
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to není. Letošním rokem jsme začali 
nanovo s plným tréninkem. Trénuje-
me dvakrát v týdnu a v sobotu nějaká 
ta soutěž. Takže ,,Párník“ po několika 
letech opět ožívá a věřte mi, když ko-
lem sebe vidím mládí plné elánu, mám 
z toho ohromný pocit. Také jsme si 
letos mohli zakřičet známý slo-
gan  ,,TAK JSME PRVNÍ NO A CO-
OO!?“ Bylo to na memoriálu Josefa 
Beneše a Rudolfa Taupenhansla  
16.8.2014  v Soběkurech, kde jsme 
obsadili 1. místo z celkového počtu 10 
družstev a věřte mi, to bylo radosti, 
úsměvů a dobré nálady. Byl jsem na 
ty kluky opravdu hrdý, že nám naše 
práce nese plody. Chci také po-
dotknout, že tento výsledek jsme udě-
lali se starým vybavením, protože vět-
šina družstev má již sportovní vybave-
ní, které nám chybí. Snad se dočkáme 
také, ale bez podpory obce to jistě 
nepůjde. Jak všichni víme, je to také o 
penězích, a proto bych chtěl tímto 
apelovat na nově zvolené zastupitel-

Když jsem v září loňského roku dá-
val kolem sebe dohromady partu 
mladých kluků za účelem požárního 
sportu, možná mě měli jiní za naivní-
ho blázna. Proč ne! Vždyť většina 
byla ještě školou povinná. Neustálé 
řeči o tom, jak je jiná doba, jiná ge-
nerace, počítače, mobilní telefony a 
televizi nevyjímaje a že nikdo o nic 
nemá zájem a na nic není čas, ale tak 

stvo obce, aby nám šlo v tomto směru 
naproti, vždyť si to ti kluci zaslouží a 
ještě k tomu velmi dobře reprezentují 
obec s erbem na prsou. Jak jsem si 
zjistil, je málo družstev, co se týče 
požárního sportu, aby vyhrávalo sou-
těž v prvním roce působení. Já se 
tomu ani nedivím, protože na to 
všechno u nás dohlíží náš ,,VELKÝ 
ŠÉF“ a není jím nikdo jiný než To-
máš Sajdl, kterému bych chtěl touto 
cestou osobně poděkovat, jak mezi 
své mladší kolegy zapadl a předává 
jim své zkušenosti. 
 

 VÝZVA: 
 Myslím, že by to chtělo do nácviku 
zapojit ještě družstvo žáků, ale neboj-
te se, nezbláznil jsem se. Musel by se 
jen opět najít nějaký naivní blázen. 
Potom by na sebe generace navazova-
ly, doplňovaly se a nemuseli bychom 
mít obavy, že nám to zase s jednou 
generací skončí. Pak bude na vše poz-
dě. Věřte mi, šlo by to, vždyť práce 
s dětmi je krásná. Hasiči jsou v naší 
obci jediná složka, která se nějakým 
způsobem nám všem stará o kulturní 
život. Takže si myslím, že za to stojí 
je podporovat. Vždyť to všichni dělá-
me dobrovolně ve svém volnu. Škoda 
jen, že nás na tu práci nějak pomalu 
ubývá.  
Kluci, požárnímu sportu zdar. Čeká 
nás ještě spousta práce a děkuji 
vám!!! 
(HESLO: Nemám na nic čas, chodím 
do práce) 

21.8.2014 
Zdeněk Bultas 

Nabídka občanům na sběr nebezpeč-
ných odpadů 

Obecní úřad Dolce ve spolupráci se 
Svazkem obcí okresu Plzeň – jih a 

společností Západočeské komunální 
služby a.s. pořádají 

sběr nebezpečných 
odpadů 

z komunální sféry. Tato akce se usku-
teční ve čtvrtek - 23.10.2014   
Přijímány budou následující druhy 
odpadů : 
� Léky všeho druhu včetně mastí a 
roztoků 
� Zbytky starých barev, znečištěné 
plasty a plechovky od barev 
� Zářivky, výbojky, televizory, moni-
tory, rádia, pračky 
� Lednice, sporáky, bojlery 
� Všechny druhy baterií, akumulátorů 
a autobaterií včetně náplní 

� Upotřebené motorové oleje v uza-
vřených nádobách 
� Brzdové a nemrznoucí kapaliny 
� Zásady, kyseliny, rozpouštědla, 
chemikálie 
� Pneumatiky – JEN osobní bez dis-
ků 

Nebezpečný odpad odkládejte na 
obvyklé stanoviště tj. před budovu 
obecního úřadu (za pomník) až ve 
středu  22.10.2014 ve večerních hodi-
nách!! 

JINÉ ODPADY, NEŽ TY, 
KTERÉ JSOU  UVEDENY 

NA PLAKÁTU, NA UR ČENÉ 
MÍSTO, PROSÍM,  NEU-

KLÁDEJTE!!! 
Další informace poskytne váš obecní 
úřad nebo pracovníci ZKS a.s. na 
telefonním čísle 377 152 150. 

Výlov kaprů 
11.10.2014  

ČESKÝ RYBÁŘSKÝ SVAZ V PŘEŠTICÍCH 

oznamuje, že v sobotu - 11.10.2014 se bude konat 
na Dolcích výlov rybníku s prodejem ryb na hrázi 
kapr = 70,- kč/kg 
 


